



LAGRANGE 1996

De grands Cabernets

CONDITIONS CLIMATIQUES

Un printemps chaud et sec, plus que 89 et 90. Un été très chaud et sec avec quelques orages qui provoquent un peu de millerandage sur les Merlots, c'est un véritable éclaircissage naturel. Puis un grand soleil du 26 Août au 19 septembre. Cette période bénéfique marque profondément le millésime. Les Merlots sont ramassés dans d'excellentes conditions, Les Cabernets sauvignon ont bénéficié d'un temps sec.

Les vendanges se déroulent du 26 septembre au 11 octobre.

L'assemblage: 57% de Cabernet sauvignon et 36% de Merlot et 7% de Petit Verdot.

Weather conditions

The spring: warm and dry, more than 89 and 90. A very hot and dry summer with some storms that provoke some flower abortion on the Merlots. This is a natural thinning-out. Then a beautiful sunshine from August 26th to September 19th. A beneficial period which determines the quality of the vintage.

The harvest period: from September 26th to October 11th ;

The blending consists of 57% Cabernet Sauvignon, 36% Merlot and 7% Petit Verdot.

COMMENTAIRES DE DEGUSTATION

Le nez, très noble, est caractérisé par la densité de son fruité associé à un boisé bien équilibré. Des notes de cèdre et d'eucalyptus sont perceptibles. En bouche, c'est l'harmonie qui parle. Le vin plein et charnu évolue vers un tanin puissant et soyeux. C'est une valeur sûre pour un long futur.

TASTING

The nose is racy, with a great balance between a dense fruit and oak. Aromas of pure red fruits, cedar and eucalyptus are intermingled with fine toasty notes. The harmonious palate boasts a certain maturity and speaks for itself. Full and fleshy; it develops a plump texture and finishes with strong, silky tannins. This wine is clean, complete and beautifully noble with enough tannic strength to suggest a long ageing period.